



## **BASES PER A L'ELECCIÓ DE LES REINES DE LES FESTES DE CASTELLÓ I LES SEUES CORTS D'HONOR PER A LES FESTES 2026**

### **NORMATIVA**

#### **I.- DEFINICIÓ:**

1a.- La Reina de les Festes serà la persona que ostentarà la màxima representació de les nostres festes.

2a.- La Reina Infantil de les Festes serà la xiqueta que representarà a la població infantil en les nostres festes.

3a.- Les Dames de la Ciutat, majors i infantils, seran les persones que més directament conviuran amb les Reines, podent delegar-se en elles algunes funcions representatives pròpies de les Reines, per absència, acumulació de tasques, etc.

En el cas que, per força major i de manera indefinida la/s Reina/s no pogueren exercir les tasques pròpies del seu càrrec, la Junta de Festes remetrà un informe a la Presidència del Patronat Municipal de Festes i es triaria d'entre les sis Dames de la Ciutat, una substituta per a la/s Reina/s, quedant vacant la plaça de Dama de la Ciutat.

4a.- Les Madrines de les Gaiatas, tant majors com infantils, són les màximes representants dels diferents Ens Col·laboradors.

5a.- Es reconeix la figura de Gaiatera a la representant de les diferents Cases Regionals. En l'actualitat, les Cases Regionals reconegudes són:

- Casa de València a Barcelona
- Casa de València a Madrid
- Casa de València a Saragossa
- Casa de València a Navarra
- Casa de València en Gava
- Casa de València en París

## **BASES PARA LA ELECCIÓN DE LAS REINAS DE LAS FIESTAS DE CASTELLÓ Y SUS CORTES DE HONOR PARA LAS FIESTAS 2026**

### **NORMATIVA**

#### **I.- DEFINICIÓN:**

1ª.- La Reina de las Fiestas será la persona que ostentará la máxima representación de nuestras fiestas.

2ª.- La Reina Infantil de las Fiestas será la niña que representará a la población infantil en nuestras fiestas.

3ª.- Las Damas de la Ciudad, mayores e infantiles, serán las personas que más directamente convivirán con las Reinas, pudiendo delegarse en ellas algunas funciones representativas propias de las Reinas, por ausencia, acumulación de tareas, etc.

En el caso que, por fuerza mayor y de forma indefinida la/s Reina/s no pudieran desempeñar las tareas propias de su cargo, la Junta de Fiestas remitirá un informe a la Presidencia del Patronato Municipal de Fiestas y se elegiría de entre las seis Damas de la Ciudad, una sustituta para la/s Reina/s, quedando vacante la plaza de Dama de la Ciudad.

4ª.- Las Madrinas de las Gaiatas, tanto mayores como infantiles, son las máximas representantes de los diferentes Entes Colaboradores.

5ª.- Se reconoce la figura de Gaiatera a la representante de las diferentes Casas Regionales. En la actualidad, las Casas Regionales reconocidas son:

- Casa de Valencia en Barcelona
- Casa de Valencia en Madrid
- Casa de Valencia en Zaragoza
- Casa de Valencia en Navarra
- Casa de Valencia en Gava
- Casa de Valencia en París





Aquestes representants, en aquells actes oficials als quals se les convide, ostentaran igual rang, a efectes protocol·laris, que l'atorgat a les Madrines.

6a.- La Cort d'Honor de la Reina de les Festes estarà formada per sis Dames de la Ciutat, Na Violant d'Hongria que tindrà el rang protocol·lari corresponent al de Dama de la Ciutat en aquells actes en què participe formant part de la Cort d'Honor i per les Madrines de les diferents Gaiatas. La Cort d'Honor de la Reina Infantil de les Festes estarà formada per sis Dames infantils de la Ciutat i per les Madrines Infantils de les diferents Gaiatas. (Art. 86 dels Estatuts del Patronat Municipal de Festes).

## **II.-REQUISITS PER A ACCEDIR ALS CÀRRECS DE REINES I CORT D'HONOR.**

7a.- Serà elegible com a Reina de les Festes o Dama de la Ciutat, qualsevol dona que el dia de la presentació de la sol·licitud, tinga entre 18 anys i 35 anys, siga veïna de Castelló de la Plana (empadronada en el municipi); estiga o haja estat vinculada a les Festes i haja exercit el càrec de Madrina de Gaiata.

8a.- Serà elegible com a Reina Infantil de les Festes o Dama Infantil de la Ciutat, qualsevol xiqueta que el dia de l'elecció siga veïna de Castelló de la Plana (empadronada en el municipi), que en el moment de la elecció tinga entre 8 i 11 anys i que estiga o haja estat vinculada a les Festes, i haja exercit el càrec de Madrina de Gaiata.

9a.- Els requisits necessaris per a poder accedir als càrrecs de Madrines de Gaiatas seran competència única de les respectives Gaiatas (Art. 88 dels Estatuts del Patronat Municipal de Festes).

10a.- No podrà ser candidata a Reina o Reina Infantil qui ja haguera ostentat aquest càrec amb anterioritat. Igualment, no podrà ser candidata a Dama de la Ciutat o Dama Infantil de la Ciutat tota persona que ja haguera ostentat aquest càrec amb anterioritat.

Dichas representantes, en aquellos actos oficiales a los que se las invite, ostentarán igual rango, a efectos protocolarios, que el otorgado a las Madrinas.

6a.- La Corte de Honor de la Reina de las Fiestas estará formada por seis Damas de la Ciudad, Na Violant d'Hongria que tendrá el rango protocolario correspondiente al de Dama de la Ciudad en aquellos actos en que participe formando parte de la Corte de Honor y por las Madrinas de las diferentes Gaiatas. La Corte de Honor de la Reina Infantil de las Fiestas estará formada por seis Damas infantiles de la Ciudad y por las Madrinas Infantiles de las diferentes Gaiatas. (Art. 86 de los Estatutos del Patronato Municipal de Fiestas).

## **II.-REQUISITOS PARA ACCEDER A LOS CARGOS DE REINAS Y CORTE DE HONOR.**

7a.- Será elegible como Reina de las Fiestas o Dama de la Ciudad, cualquier mujer que el día de la presentación de la solicitud, tenga entre 18 años y 35 años, sea vecina de Castelló de la Plana (empadronada en el municipio); esté o haya estado vinculada a las Fiestas y haya desempeñado el cargo de Madrina de Gaiata.

8a.- Será elegible como Reina Infantil de las Fiestas o Dama Infantil de la Ciudad, cualquier niña que el día de la elección sea vecina de Castelló de la Plana (empadronada en el municipio), que, en el momento de la elección, tenga entre 8 y 11 años, y que esté o haya estado vinculada a las Fiestas, y haya desempeñado el cargo de Madrina Infantil de Gaiata.

9a.- Los requisitos necesarios para poder acceder a los cargos de Madrinas de Gaiatas serán competencia única de las respectivas Gaiatas (Art. 88 de los Estatutos del Patronato Municipal de Fiestas).

10a.- No podrá ser candidata a Reina o Reina infantil quien ya hubiese ostentado dicho cargo con anterioridad. Igualmente no podrá ser candidata a Dama de la Ciudad o Dama Infantil de la Ciudad toda persona que ya haguera ostentado dicho cargo con anterioridad.





11a.- El Patronat Municipal de Festes podrà, en tot moment, recaptar de les aspirants la informació que entenga necessària.

### III.-ELECCIÓ

12a.- El termini per a la presentació de les candidatures serà del 7 al 15 de juliol de 2025.

Les candidatures es presentaran en el Registre del Patronat Municipal de Festes en horari d'oficina (9 a 14 hores) de manera presencial.

13a.- La candidatura es presentarà segons model normalitzat d'instància de la presentació de la candidatura, en la qual figuraran les dades de la candidata, segons model ANNEX I que estarà a la disposició de les candidates en les dependències del Patronat Municipal de Festes i en la web de l'ajuntament ([www.castello.es](http://www.castello.es)) secció festes- bases elecció de la Reina i Dames de la Ciutat, especificant-se segons corresponga:

- "Elecció a Reina - Dames de la Ciutat-Any 2026".
- "Elecció a Reina Infantil - Dames Infantils de la Ciutat-Any 2026".

En el cas de la Reina i Dames de la Ciutat, autorización de todas las personas que ostenten la patria potestad, de forma que se inadmitirán aquellas candidaturas que no lo cumpla. No obstant això, en aquellos casos en que únicamente haja de signar l'autorització una única persona s'haurà d'incloure còpia de la documentació justificativa d'aquest extrem.

En sobre tancat s'inclourà obligatoriament:

- a) Formulari ANNEX II . Candidatura.
- b) Formulari ANNEX III. Autorització en materia de protecció de dades.
- c) Formulari ANNEX IV. Suport a la candidatura.
- d) Tres fotografies de 12 x 15 o similar, que no es necessari que siguen d'estudi, en la qual una serà de còs senser vestida de castellonera

11a.- El Patronato Municipal de Fiestas podrá, en todo momento, recabar de las aspirantes la información que entienda necesaria.

### III.- ELECCIÓN

12a.- El plazo para la presentación de las candidaturas será del 7 al 15 de julio de 2025.

Las candidaturas se presentarán en el Registro del Patronato Municipal de Fiestas en horario de oficina (9 a 14 horas) de forma presencial.

13a.- La candidatura se presentará según modelo normalizado de instancia de la presentación de la candidatura, en la que figurarán los datos de la candidata, según modelo ANEXO I que estará a disposición de las candidatas en las dependencias del Patronato Municipal de Fiestas y en la web del ayuntamiento ([www.castello.es](http://www.castello.es)) sección fiestas-bases elección de la Reina y Damas de la Ciudad, especificándose según corresponda:

- "Elección a Reina - Damas de la Ciudad-Año 2026".
- Elección a Reina Infantil - Damas Infantiles de la Ciudad-Año 2026".

En el caso de la Reina y Damas de la Ciudad Infantiles, en el ANEXO I será necesaria la autorización de todas las personas que ostenten la patria potestad, de forma que se inadmitirán aquellas candidaturas que no lo cumpla. No obstante, en aquellos casos en que únicamente deba firmar la autorización una única persona se deberá incluir copia de la documentación justificativa de dicho extremo.

En sobre cerrado se incluirá obligatoriamente:

- a) Formulario ANEXO II. Candidatura.
- b) Formulario ANEXO III. Autorización en materia de protección de datos.
- c) Formulario ANEXO IV. Apoyo a candidatura.
- d) Tres fotografías de 12 x 15 o similar, que no es





sense banda, otra de llauradora i la tercera de lliure elecció. En format paper i en format digital en USB.

e) Certificat d'empadronamet.

14a.- Per a l'elecció de Reines i Dames de la Ciutat, majors i infantils, podran presentar candidatures qualsevol persona interessada a ser elegible o els seus representants legals en cas d'infantils.

La candidatura tindrà que estar avalada per qualsevol col·lectiu esmentat en els Estatuts del Patronat o els/les electors/es d'aquest procés mitjançant l'annex IV

15a.- El personal del Patronat de Festes designat per la Presidència, i una vegada finalitzat el termini de presentació de candidatures, comprovarà la documentació requerida, concedint-se un termini de 24 hores per a realitzar les esmenes necessàries.

16a.- Una vegada des del Patronat de Festes es duga a terme la comprovació dels documents aportats en les candidatures, i en el seu cas s'hagen realitzat les esmenes necessàries, s'emetrà certificació per part del Patronat de Festes. Aquesta certificació servirà de CENS de les persones elegibles, havent-se d'exposar públicament aquest CENS en les instal·lacions del Patronat de Festes situades al carrer Riu Sella, 1 (Palau de la Festa) de Castelló de la Plana, abans de les 14 hores del dijous 17 de juliol, concedint-se un termini d'al·legacions d'UN DIA, fins a les 14 hores del divendres 18 de juliol de que hauran de ser resoltos abans de les 14 hores del dimecres, 21 de juliol.

Comprovat que les candidates reuneixen els requisits exigits en les presents bases, començarà el procés d'elecció de les Reines i Dames de la Ciutat, el qual es farà de la forma estableida en les presents bases.

17a.- La votació es portarà a cap en el Saló de Plens de l'Excm. Ajuntament, en acte públic (limitat per l'aforament), el dijous 24 de juliol, on es constituirà la mesa electoral que estarà

necesario que sean de estudio, en la que una será de cuerpo entero vestida de castellonera sin banda, otra de labradora y la tercera de libre elección. En formato papel y en formato digital en USB.

e) Certificado de empadronamiento.

14<sup>a</sup>.- Para la elección de Reinas y Damas de la Ciudad, mayores e infantiles, podrán presentar candidaturas, cualquier persona interesada en ser elegible o sus representantes legales en caso de infantiles.

La candidatura tendrá que estar avalada por cualquier colectivo mencionado en los estatutos del Patronato o por los/las electores/as de este proceso mediante el anexo IV.

15<sup>a</sup>.- El personal del Patronato de Fiestas designado por la Presidencia, y una vez finalizado el plazo de presentación de candidaturas, comprobará la documentación requerida, concediéndose un plazo de 24 horas para realizar las subsanaciones necesarias.

16<sup>a</sup>.- Una vez desde el Patronato de Fiestas se realice la comprobación de los documentos aportados en las candidaturas, y en su caso se hayan realizado las subsanaciones necesarias, se emitirá certificación por parte del Patronato de Fiestas. Dicha certificación servirá de CENSO de las personas elegibles, debiéndose exponer públicamente dicho CENSO en las instalaciones del Patronat de Festes ubicadas en la calle Rio Sella, 1 (Palau de la Festa) de Castelló de la Plana, antes de las 14 horas del Jueves, 17 de julio, concediéndose un plazo de alegaciones de UN DÍA, hasta las 14 horas del viernes, 18 de julio, que deberán ser resueltas antes de las 14 horas del lunes, 21 de julio.

Comprobado que las candidatas reúnen los requisitos exigidos en las presentes bases, comenzará el proceso de elección de las Reinas y Damas de la Ciudad, el cual se realizará de la forma establecida en las presentes bases.

17<sup>a</sup>.- La votación se realizará en el Salón de Plenos del Excmo. Ayuntamiento, en acto público (limitado por el aforo), el jueves 24 de julio, donde se constituirá la mesa electoral que estará presidida por la Presidencia del





presidida per la Presidència del Patronat de Festes, o persona en qui delegue, President de la Junta de Festes i per dues vocals que seran les personnes de major i menor edat del cens d'electors que siguen presents en el moment d'iniciar-se la votació. La votació es començarà una vegada els electors hagen vist la documentació de cada candidatura incloent les fotografies. El vot és indeleggable.

Patronat de Festes, o persona en quien delegue, Presidente de la Junta de Fiestas y por dos vocales que serán las personas de mayor y menor edad del censo de electores que estén presentes en el momento de iniciarse la votación. La votación se iniciará una vez los electores hayan visto la documentación de cada candidatura incluyendo las fotografías. El voto es indeleggable.

#### El CENS D'ELECTORS estarà integrat per:

- Alcaldessa de la ciutat de Castelló
- Presidenta del Patronat Municipal de Festes.
- Membres del Consell Rector.
- Membres de la Junta de Festes.

Actuarà com a Secretari de la mesa, al persona que ostente el càrrec de secretari de la Junta de Festes.

#### El CENSO DE ELECTORES estará integrado por:

- Alcaldesa de la ciudad de Castelló
- Presidenta del Patronato Municipal de Fiestas.
- Miembros del Consejo Rector.
- Miembros de la Junta de Fiestas

Actuará como Secretario de la mesa, al persona que ostente el cargo de secretario de la Junta de Fiestas.

El CENS D'ELECTORS serà publicat en les dependències del Patronat Municipal de Festes abans de les 14 hores del dia 21 de juliol, concedint-se un termini d'al·legacions que finalitzarà a les 14 hores del dia 22 de juliol, les quals seran resoltres abans de les 14 hores del dia 23 de juliol.

No podran formar part del jurat (electores) aquelles personnes que mantinguen una relació de consanguinitat o afinitat de primer i/o segon grau amb qualsevol de les candidates. Tampoc podrà formar part del jurat per a l'elecció de què es tracte qualsevol que haja presentat la seua candidatura a Reina o Dama de la Ciutat.

18a.- Les Reines de les Festes seran aquelles candidates que obtinguen major nombre de vots en cadascuna de les categories (Reina i Reina Infantil) i seran proposades per la taula i el President de la Junta de Festes (segons l'article 83 dels Estatuts) a la Sra. Alcaldessa, prèvia votació secreta del mateix jurat anteriorment descrit, de manera simultània a

El CENSO DE ELECTORES será publicado en las dependencias del Patronato Municipal de Fiestas antes de las 14 horas del día 21 de julio, concediéndose un plazo de alegaciones que finalizará a las 14 horas de día 22 de julio, las cuales serán resueltas antes de las 14 horas del día 23 de Julio.

No podrán formar parte del jurado (electores) aquellas personas que mantengan una relación de consanguinidad o afinidad de primer y/o segundo grado con cualquiera de las candidatas. Tampoco podrá formar parte del jurado para la elección de que se trate cualquiera que haya presentado su candidatura a Reina o Dama de la Ciudad.

18a.- Las Reinas de las Fiestas serán aquellas candidatas que obtengan mayor número de votos en cada una de las categorías (Reina y Reina Infantil) y serán propuestas por la mesa y el Presidente de la Junta de Fiestas (según el artículo 83 de los Estatutos) a la Sra. Alcaldesa, previa votación secreta del mismo jurado anteriormente descrito, de forma simultánea a





una única candidata per cada membre, mitjançant la utilització de dues urnes, una per a cada categoria, en la qual cada membre del jurat introduirà una papereta marcant amb una x el nom de la candidata elegida. Tota papereta que continga més d'una opció triada es considerarà nul·la.

En cas d'empat es resoldrà mitjançant una nova votació en la qual únicament es podrà votar a les candidates que incorregueren en l'empat. De persistir l'empat se seleccionarà la candidata que determine la Presidència del Patronat.

19a.- El procés d'elecció de les Dames de la Ciutat es realitzarà mitjançant votació del jurat definit amb anterioritat, procedint-se a votació secreta mitjançant dues urnes i una vegada triades les Reines, de manera que si les triades com a Reines hagueren optat també al càrrec de Dames de la Ciutat no es tindrà en compte en aquesta votació la seu candidatura. El jurat basarà la seu decisió en els materials aportats per les candidates i el seu currículum fester i personal havent de visualitzar les fotografies de les candidates.

Si les triades com a Reines hagueren optat també al càrrec de Dames de la Ciutat no es tindrà en compte en aquesta votació la seu candidatura, igual que no es tornarà a comprovar la documentació ni a visualitzar

El procés serà el següent:

1.A cada persona amb dret a vot se li entregaran dues paperetes, una de les candidatures de Dames de la Ciutat i una altra de les candidatures de Dames Infantils de la Ciutat.

2. Cada membre amb dret a vot votarà a un màxim de sis candidates atorgant-los una puntuació de l'1 al 6, sent 6 la puntuació màxima i no podent repetir cap de les puntuacions, i introduirà la papereta en l'urna corresponent. Serà nul qualsevol vot que estiga en l'urna no corresponent, aquell en el qual es voten a més, o a menys, de 6 candidates, aquell en el qual alguna puntuació aquesta repetida i aquell en el qual s'inclouen paraules, marques, ratllades, etc. Es

una única candidata por cada miembro, mediante la utilización de dos urnas, una para cada categoría, en la que cada miembro del jurado introducirá una papeleta marcando con una x el nombre de la candidata elegida. Toda papeleta que contenga más de una opción elegida se considerará nula.

En caso de empate se resolverá mediante una nueva votación en la que únicamente se podrá votar a las candidatas que incurrieran en el empate. De persistir el empate se seleccionará la candidata que determine la Presidencia del Patronato.

19a.- El proceso de elección de las Damas de la Ciudad se realizará mediante votación del jurado definido con anterioridad, procediéndose a votación secreta mediante dos urnas y una vez elegidas las Reinas, de modo que si las elegidas como Reinas hubieran optado también al cargo de Damas de la Ciudad no se tendrá en cuenta en esta votación su candidatura. El jurado basará su decisión en los materiales aportados por las candidatas y su currículum festero y personal debiendo visualizar las fotografías de las candidatas.

Si las elegidas como Reinas hubieran optado también al cargo de Damas de la Ciudad no se tendrá en cuenta en esta votación su candidatura, al igual que no se volverá a comprobar la documentación ni a visualizar

El proceso será el siguiente:

1. A cada persona con derecho a voto se le entregarán dos papeletas, una de las candidaturas de Damas de la Ciudad y otra de las candidaturas de Damas Infantiles de la Ciudad.

2. Cada miembro con derecho a voto votará a un máximo de seis candidatas otorgándoles una puntuación del 1 al 6, siendo 6 la puntuación máxima y no pudiendo repetir ninguna de las puntuaciones, e introducirá la papeleta en la urna correspondiente. Será nulo cualquier voto que esté en la urna no correspondiente, aquel en el que se voten a más, o a menos, de 6 candidatas, aquel en el que alguna puntuación esté repetida y aquel en el que se incluyan





considerarà vot en blanc aquella papereta en la qual no s'haja marcat cap candidatura.

3. Una vegada s'hagen celebrat totes dues votacions, es procedirà a l'escrutini per la taula, iniciant-se l'escrutini per les Dames Infantils de la Ciutat. El recompte de vots es farà davant els membres del jurat i del resultat de la votació estindrà acta el secretari/ària.

Aquesta acta reflectira el nombre de vots emesos i d'entre aquests aquells que siguen nuls i aquells que siguen vàlids diferenciant d'entre aquests els vots en blanc dels vots a candidatures.

Si dues o més candidates hagueren aconseguit igual nombre de vots que les situara conjuntament en el lloc sisé, haurà de dur a terme-se una votació de desempat que decidisca qui ocuparà aquest lloc, en aquest cas els membres del jurat només podran votar a una de les candidates.

Les Dames de la ciutat seran aquelles candidates que obtinguen major nombre de vots en cada una de les categories (Dama i Dama Infantil) i seran proposades per la taula i el President de la Junta de Festes (segons l'article 83 dels Estatuts) a la Sra. Alcaldessa, prèvia votació secreta del mateix jurat anteriorment descrit, de manera simultània a una única candidata per cada membre, mitjançant la utilització de dos urnes, una per a cada categoria, en la qual cada membre del jurat introduirà una papereta marcant amb una x el nom de la candidata elegida. Tota papereta que continga més d'una opció triada es considerarà nul·la.

En cas d'empat es resoldrà mitjançant una nova votació en la qual únicament es podrà votar a les candidates que incorregueren en l'empat. De persistir l'empat se seleccionarà la candidata que determine la Presidència del Patronat.

20a.- En llaures a preservar la transparència del procés, les actes d'escrutini d'elecció de

palabras, marcas, tachaduras, etc. Se considerarà voto en blanco aquella papeleta en la que no se haya marcado ninguna candidatura.

3. Una vez se hayan realizado ambas votaciones, se procederá al escrutinio por la mesa, iniciándose el escrutinio por las Damas Infantiles de la Ciudad. El recuento de votos se realizará ante los miembros del jurado y del resultado de la votación levantará acta el secretario/a.

Dicha acta reflejara el número de votos emitidos y de entre estos aquellos que sean nulos y aquellos que sean válidos diferenciando de entre estos los votos en blanco de los votos a candidaturas.

Si dos o más candidatas hubieran alcanzado igual número de votos que las situara conjuntamente en el puesto sexto, deberá realizarse una votación de desempate que decida quién ocupará dicho puesto, en este caso los miembros del jurado solo podrán votar a una de las candidatas.

Las Damas de la ciudad serán aquellas candidatas que obtengan mayor número de votos en cada una de las categorías (Dama y Dama Infantil) y serán propuestas por la mesa y el Presidente de la Junta de Fiestas (según el artículo 83 de los Estatutos) a la Sra. Alcaldesa, previa votación secreta del mismo jurado anteriormente descrito, de forma simultánea a una única candidata por cada miembro, mediante la utilización de dos urnas, una para cada categoría, en la que cada miembro del jurado introducirá una papeleta marcando con una x el nombre de la candidata elegida. Toda papeleta que contenga más de una opción elegida se considerará nula.

En caso de empate se resolverá mediante una nueva votación en la que únicamente se podrá votar a las candidatas que incurrieran en el empate. De persistir el empate se seleccionará la candidata que determine la Presidencia del Patronato.

20a.- En aras a preservar la transparencia del





Reines i de Dames de la Ciutat seran públiques.

21a.- Es delega al Consell Rector del Patronat Municipal de Festes la resolució de quantes qüestions se susciten durant el procés d'elecció i se li faculta per a adoptar les mesures que s'estimen necessàries per a l'elecció d'aquestes.

22a.- Les candidates o els seus representants legals autoritzen l'Excm. Ajuntament de Castelló de la Plana i al Patronat Municipal de Festes, així com a totes aquelles persones físiques o jurídiques al fet que aquests ens públics puguen cedir els drets d'explotació sobre les imatges, al fet que indistintament puguen utilitzar les imatges de les candidates durant el procés d'elecció de Reines i Dames de la Ciutat tant majors com infantils, així com en el compliment del seu càrrec en cas de resultar electes, sense cap mena de limitació geogràfica, en els mitjans tècnics existents en l'actualitat i els que pogueren desenvolupar-se en el futur i per a qualsevol aplicació, no establint-se límit temporal per a la seu explotació.

23a.- L'Excm. Ajuntament de Castelló de la Plana i el Patronat Municipal de Festes garanteixen que la utilització de les imatges es realitzarà sense atemptar al dret a l'honor en els termes previstos en la Llei orgànica 1/1982, de 5 de maig, de Protecció Civil al Dret a l'Honor, Intimitat Personal i familiar i a la Mateixa Imatge.

24a.- La designació de les Madrines, així com qualsevol modificació que es produisca serà competència única de les Gaiatas.

La designació de les màximes representants femenines dels diferents Ens Vinculats serà competència única d'aquests Ens. Tant Ens Col·laboradors, com Vinculats i les diferents . . . abans del dia 2 de setembre, presentant en les oficines del Patronat Municipal de Festes la documentació determinada als efectes de comunicar el seu nomenament.

La designació de les diferents Gaiateras serà competència única de les diferents Cases

proceso, las actas de escrutinio de elección de Reinas y de Damas de la Ciudad serán públicas.

21a.- Se delega en el Consejo Rector del Patronato Municipal de Fiestas la resolución de cuantas cuestiones se susciten durante el proceso de elección y se le faculta para adoptar las medidas que se estimen necesarias para la elección de las mismas.

22a.- Las candidatas o sus representantes legales autorizan al Excmo. Ayuntamiento de Castelló de la Plana y al Patronato Municipal de Fiestas, así como a todas aquellas personas físicas o jurídicas a que dichos entes públicos puedan ceder los derechos de explotación sobre las imágenes, a que indistintamente puedan utilizar las imágenes de las candidatas durante el proceso de elección de Reinas y Damas de la Ciudad tanto mayores como infantiles, así como en el cumplimiento de su cargo en caso de resultar electas, sin ningún tipo de limitación geográfica, en los medios técnicos existentes en la actualidad y los que pudieran desarrollarse en el futuro y para cualquier aplicación, no estableciéndose límite temporal para su explotación.

23a.- El Excmo. Ayuntamiento de Castelló de la Plana y el Patronato Municipal de Fiestas garantizan que la utilización de las imágenes se realizará sin atentar al derecho al honor en los términos previstos en la Ley Orgánica 1/1982, de 5 de mayo, de Protección Civil al Derecho al Honor, Intimidad Personal y familiar y a la Propia Imagen.

24a.- La designación de las Madrinas, así como cualquier modificación que se produzca, será competencia única de las Gaiatas.

La designación de las máximas representantes femeninas de los diferentes Entes Vinculados será competencia única de dichos Entes. Tanto Entes Colaboradores, como Vinculados y las distintas Gaiateras de las Casas Regionales, deberán designar a sus representantes antes del día 2 de septiembre, presentando en las oficinas del Patronato Municipal de Fiestas la documentación que se determine a los efectos de comunicar su nombramiento.





Regionals.

#### IV.- SÍMBOL DE LA REPRESENTACIÓ

25a.- Les Reines de les Festes i Corts d'Honor lluiran, com a distintiu extern de la seu condició, sempre que porten el vestit de castellonera, unes bandes que seran concedides per l'Excm. Ajuntament de la Ciutat.

Per tant, sempre que es participe en actes oficials en qualitat de Reina i/o components de la Cort d'Honor, serà d'obligada utilització.

No podran fer ús d'aquesta representació sense autorització prèvia del Patronat Municipal de Festes.

En cas de les representants dels Ens Col·laboradors i Vinculats, en cas de portar altres bandes, la banda blanca estarà sempre per damunt de les altres.

Amb qualsevol altra indumentària s'utilitzaran com a distintius externs, els que si escau determine el Patronat Municipal de Festes.

26a.- Les Reines de les Festes lluiran una banda de color verd, sobre la qual es brodarà, en la part superior l'escut de la ciutat, sobre ell la llegenda "Festes de Castelló" i per davall la llegenda "Magdalena i l'any"; en la zona central de la banda, la denominació "Reina" o "Reina Infantil" i en l'extrem inferior, l'any de la seu representació.

27a.- La Cort d'Honor lluirà una banda de color blanc, sobre la qual es brodarà, en la part superior l'escut de la ciutat, sobre ell la llegenda "Festes de Castelló" i per davall la llegenda "Magdalena i l'any"; en la zona central de la banda, la denominació "Dama de la Ciutat" ("Dama Infantil de la Ciutat) o "Madrina" ("Madrina Infantil") i en l'extrem inferior, l'any de la seu representació. Les bandes de les Madrines/Madrines Infantils lluiran, brodat damunt de l'escut de la ciutat, l'escut de cadascuna dels seus Gaiatas.

La designación de las distintas Gaiateras será competencia única de las diferentes Casas Regionales.

#### IV.- SÍMBOLO DE LA REPRESENTACIÓN

25a.- Las Reinas de las Fiestas y Cortes de Honor lucirán, como distintivo externo de su condición, siempre que porten el vestido de castellonera, unas bandas que serán concedidas por el Excmo. Ayuntamiento de la Ciudad.

Por tanto, siempre que se participe en actos oficiales en calidad de Reina y/o componentes de la Corte de Honor, será de obligada utilización.

No podrán hacer uso de esta representación sin autorización previa del Patronato Municipal de Fiestas.

En caso de las representantes de los Entes Colaboradores y Vinculados, de portar otras bandas, la banda blanca estará siempre por encima de las demás.

Con cualquier otra indumentaria se utilizarán como distintivos externos, los que en su caso determine el Patronato Municipal de Fiestas.

26a.- Las Reinas de las Fiestas lucirán una banda de color verde, sobre la cual se bordará, en la parte superior el escudo de la ciudad, sobre él la leyenda "Festes de Castelló" y por debajo la leyenda "Magdalena y el año"; en la zona central de la banda, la denominación "Reina" o "Reina Infantil" y en el extremo inferior, el año de su representación

27a.- La Corte de Honor lucirá una banda de color blanco, sobre la cual se bordará, en la parte superior el escudo de la ciudad, sobre él la leyenda "Festes de Castelló" y por debajo la leyenda "Magdalena y el año"; en la zona central de la banda, la denominación "Dama de la Ciudad" ("Dama Infantil de la Ciudad) o "Madrina" ("Madrina Infantil") y en el extremo inferior, el año de su representación. Las bandas de las Madrinas/Madrinas Infantiles lucirán, bordado encima del escudo de la ciudad, el escudo de cada una de sus Gaiatas.





D'igual manera, les representants dels ens vinculats i les Gaiateras de les diferents Cases Regionals, pels rangs protocol·laris que ostenten, lluiran una banda de color blanc, d'iguals característiques que les exposades en el paràgraf anterior. Les representacions dels Ens Vinculats, la denominació serà la que cadascuna ostente; la Dama de la Germandat dels Cavallers de la Conquesta la denominació serà "Na Violant". Les representants de les Cases Regionals, la denominació serà "Gaiatera".

28a.- A l'efecte de la seu perfecta identificació i distinció, les bandes amb els colors verd o blanc seran d'exclusiva utilització de Reines i components de les Corts d'Honor. (Art. 77 dels Estatuts del Patronat Municipal de Festes).

Per tant, en relació amb les bandes que els diferents col·lectius festers imposen a les seues respectives representants femenines, d'utilitzar el color verd o blanc, aquest haurà de ser de diferent tonalitat i mai en longitud superior a 20 centímetres, a fi d'evitar confusions.

29a.- Sent la banda el símbol per excel·lència que identifica a les Reines i Corts d'Honor, aquesta s'haurà d'emportar amb dignitat. La seu correcta possició serà des del muscle dret fins al maluc esquerre.

Sobre elles es podrà prendre, de manera permanent la distinció festiva "Fadrí d'Or" o "Fadrí d'Argent".

## V.- INDUMENTÀRIA

30a.- En línies generals, el vestit de Castellonera quedaría definido de la forma següent:

- El calçat serà negre i amb sivella.
- Les mitjanes seran calades i de color blanc.
- La falda serà llarga. S'evitaran els colors o tonalitats estridentes.
- El davantal serà de color negre.
- El cosset serà de color negre, de mànega llarga i escot de pic. Per consegüent no haurà

De igual manera, las representantes de los Entes Vinculados y las Gaiateras de las distintas Casas Regionales, por los rangos protocolarios que ostentan, lucirán una banda de color blanco, de iguales características que las expuestas en el párrafo anterior. Las representaciones de los Entes Vinculados, la denominación será la que cada una ostente; la Dama de la Germandad dels Cavallers de la Conquesta la denominación será "Na Violant". Las representantes de las Casas Regionales, la denominación será "Gaiatera".

28a.- A efectos de su perfecta identificación y distinción, las bandas con los colores verde o blanco serán de exclusiva utilización de Reinas y componentes de las Cortes de Honor. (Art. 77 de los Estatutos del Patronato Municipal de Fiestas).

Por tanto, en relación con las bandas que los diferentes colectivos festeros imponen a sus respectivas representantes femeninas, de utilizar el color verde o blanco, este deberá ser de distinta tonalidad y nunca en longitud superior a 20 centímetros, a fin de evitar confusiones.

29a.- Siendo la banda el símbolo por excelencia que identifica a las Reinas y Cortes de Honor, ésta se deberá llevar con dignidad. Su correcta posición será desde el hombro derecho hasta la cadera izquierda.

Sobre ellas se podrá prender, de forma permanente la distinción festiva "Fadrí d'Or" o "Fadrí d'Argent".

## V.- INDUMENTARIA.

30a.- En líneas generales, el vestido de Castellonera quedaría definido de la forma siguiente:

- El calzado será negro y con hebilla.
- Las medias serán caladas y de color blanco.
- La falda será larga. Se evitarán los colores o tonalidades estridentes.
- El delantal será de color negro.
- El corpiño será de color negro, de manga larga y escote de pico. Consecuentemente no deberá llevar aletas.





de portar aletes.

-La manteleta serà de color blanc o tonalitats crues. Els pics davanters acabaran al mig encreuament.

-El mocador s'emportarà a la mà dreta i serà en color blanc o tonalitats crues.

-El pèl haurà de ser del tipus denominat de "Castellonera".

-L'adreç serà del tipus "Castellonera". El penjoll s'unirà al coll mitjançant cadena o cinta negra, en aquest últim cas s'evitaran les llaçades ostentoses.

31a.- Amb la finalitat d'homogeneïtzar la imatge de les Reines i Corts d'Honor, en tots aquells actes oficials en els quals hagen de participar vestides de castellonera, hauran de cenyir-se a la definició exposada en el punt anterior. S'evitarà tot element dissonant amb la vestimenta: ulleres de sol, rellotge de polsera, telèfon mòbil, tauleta, etc.

32a.- Es reconeix la importància de la indumentària de llauradora. Reines i Cort d'Honor utilitzaran aquesta indumentària en la Romeria, així com en aquells altres actes que el Patronat Municipal de Festes designe.

33a.- Queda totalment desautoritzada per a Reina i Cort d'Honor, la utilització d'elements propis del vestuari masculí.

34a.- L'Excm. Ajuntament de Castelló cedirà, tant a la Reina com a la Reina Infantil, els adreços de castellonera i llauradora propietat de l'Excm. Ajuntament de Castelló, per a la seu utilització durant l'any de la seu representació. Serà d'obligada utilització en aquells actes oficials en els quals participe.

## VI.- DEL PROTOCOL

35a.- Atés que la figura de la Reina és la màxima representació de les nostres festes, es cuidarà al màxim la utilització d'aquesta.

Per a això s'estudiarà els actes on haja de participar. Tenint en compte el nivell de representativitat diferenciem tres categories: interprovincials, provincials i locals.

La Junta de Festes confeccionarà un calendari d'activitats seguint criteris marcats de lògica i

-La manteleta será de color blanco o tonalidades crudas. Los picos delanteros terminarán en medio cruce.

-El pañuelo se llevará en la mano derecha y será en color blanco o tonalidades crudas.

-El pelo deberá ser del tipo denominado de "Castellonera".

-El aderezo será del tipo "Castellonera". El colgante se unirá al cuello mediante cadena o cinta negra, en este último caso se evitarán las lazadas ostentosas.

31a.- Con el fin de homogeneizar la imagen de las Reinas y Cortes de Honor, en todos aquellos actos oficiales en los que deban participar vestidas de castellonera, deberán ceñirse a la definición expuesta en el punto anterior. Se evitará todo elemento disonante con la vestimenta: gafas de sol, reloj de pulsera, teléfono móvil, tablet, etc.

32a.- Se reconoce la importancia de la indumentaria de labrador. Reinas y Corte de Honor utilizarán dicha indumentaria en la Romería, así como en aquellos otros actos que el Patronato Municipal de Fiestas designe.

33a.- Queda totalmente desautorizada para Reina y Corte de Honor, la utilización de elementos propios del vestuario masculino.

34a.- El Excmo. Ayuntamiento de Castelló cederá, tanto a la Reina como a la Reina Infantil, los aderezos de castellonera y labrador, propiedad del Excmo. Ayuntamiento de Castelló, para su utilización durante el año de su representación. Será de obligada utilización en aquellos actos oficiales en los que participe

## VI.- DEL PROTOCOLO

35a.- Dado que la figura de la Reina es la máxima representación de nuestras fiestas, se cuidará al máximo la utilización de ésta.

Para ello se estudiará los actos donde deba participar. Teniendo en cuenta el nivel de representatividad diferenciamos tres categorías: interprovinciales, provinciales y locales.

La Junta de Fiestas confeccionará un calendario de actividades siguiendo criterios marcados de





idoneïtat, i informarà el Consell Rector.

36a.- Les Reines de les Festes i Corts d'Honor, quan acudisquen a actes oficials, aniran acompañades per membres de la Junta de Festes i/o de la Presidència del Patronat Municipal de Festes.

37a.- En els actes de caràcter provincial es cuidarà que el tracte a atorgar a la Reina es corresponga amb la deguda a la representant de la capital provincial.

38a.- La Reina de les Festes, per la seu condició, presidirà tots els actes festius locals organitzats pel Patronat Municipal de Festes en els quals siga present. D'igual forma, la Reina Infantil presidirà tots aquells actes festius locals organitzats pel Patronat Municipal de Festes, d'índole infantil, en els quals siga present.

39a.- L'organització de la Cort d'Honor serà en el següent ordre:

1r-Representants femenines dels Ens Vinculats, si n'hi haguera.

2n-Representants femenines dels Ens Col·laboradors, ordenades segons criteris propis.

3r- Representants de les Cases Regionals, en el següent ordre: Gava, PARIS, Navarra, Saragossa, Madrid i Barcelona.

4t- Dama de la Germandat dels Cavallers.

5é- Dames de la Ciutat. S'establirà un ordre entre elles, únicament a títol organitzatiu, seguint criteris estètics i d'idoneïtat.

En el cas en què participen conjuntament la Cort Major i la Infantil, aquesta última ho farà en primer lloc.

Aquesta organització es mantindrà tant en desfilades com en escenaris, carrozas, etc.

40a.- Les Reines i Corts d'Honor, per ser les

lògica e idoneidad,

36a.- Las Reinas de las Fiestas y Cortes de Honor, cuando acudan a actos oficiales, irán acompañadas por miembros de la Junta de Fiestas y/o de la Presidencia del Patronato Municipal de Fiestas.

37a.- En los actos de carácter provincial se cuidará que el trato a otorgar a la Reina se corresponda con la debida a la representante de la capital provincial.

38a.- La Reina de las Fiestas, por su condición, presidirá todos los actos festivos locales organizados por el Patronato Municipal de Fiestas en los que esté presente. De igual forma, la Reina Infantil presidirá todos aquellos actos festivos locales organizados por el Patronato Municipal de Fiestas, de índole infantil, en los que esté presente.

39a.- La organización de la Corte de Honor será en el siguiente orden:

1º.- Representantes femeninas de los Entes Vinculados, si las hubiere.

2º.- Representantes femeninas de los Entes Colaboradores, ordenadas según criterios propios.

3º.- Representantes de las Casas Regionales, en el siguiente orden: Gavà, Paris, Navarra, Zaragoza, Madrid y Barcelona.

4º.- Dama de la Germandat dels Cavallers.

5º.- Damas de la Ciudad. Se establecerá un orden entre ellas, únicamente a título organizativo, siguiendo criterios estéticos y de idoneidad.

En el caso en que participen conjuntamente la Corte Mayor y la Infantil, esta última lo hará en primer lugar.

Esta organización se mantendrá tanto en desfiles como en escenarios, carrozas, etc.

40a.- Las Reinas y Cortes de Honor, por ser las





representants de les nostres festes, hauran de cuidar la seu imatge i componiment en tots aquells actes en els quals siguin presents.

41a.- En aquelles desfilades en els quals foren presents Reines i Corts d'Honor d'anys anteriors, es guardaran les atencions protocol·làries degudes i ocuparan la posició (en sentit protocol·lari, no físic) immediatament anterior.

42a.- Es delega en el Patronat Municipal de Festes, per a la resolució de quantes qüestions se susciten i se li faculta per a adoptar les mesures que s'estimen necessàries.

#### **RESUM TERMINI DE PRESENTACIÓ**

Del 7 al 15 de juliol de 2025. (De 9 a 14 hores).

#### **LLOC DE PRESENTACIÓ**

Patronat Municipal de Festes – Palau de la Festa C/ Riu Sella núm. 1.

#### **FORMA DE PRESENTACIÓ**

##### **Haurà d'acompanyar-se:**

Sol·licitud mitjançant l'ANNEX I, degudament subscrit que, en el cas d'infantis, haurà d'incloure l'autorització subscrita pels dos pares.

En sobre tancat s'inclourà obligatòriament:

- a) ANNEX II, Candidatura.
- b) ANNEX III, Autorització en matèria de protecció de dades.
- c) ANNEX IV suport a la candidatura.
- d) Tres fotografies de 12 x 15 o similar, que no es necessari que siguin d'estudi, en la qual una serà de còs senser vestida de castellonera sense banda, otra de llauradora i la tercera de lliure elecció. En format paper i en format digital.(USB)
- e) Certificat d'empadronament.

#### **REQUISITS PER A LA PRESENTACIÓ**

Reina de les Festes o Dama de la Ciutat

representantes de nuestras fiestas, deberán cuidar su imagen y compostura en todos aquellos actos en los que estén presentes.

41ª.- En aquellos desfiles en los que estuviesen presentes Reinas y Cortes de Honor de años anteriores, se guardarán las atenciones protocolarias debidas y ocuparán la posición (en sentido protocolario, no físico) inmediatamente anterior.

42ª.- Se delega en el Patronato Municipal de Fiestas, para la resolución de cuantas cuestiones se susciten y se le faculta para adoptar las medidas que se estimen necesarias.

#### **RESUMEN PLAZO DE PRESENTACIÓN**

Del 7 al 15 de julio de 2025. (De 9 a 14 horas).

#### **LUGAR DE PRESENTACIÓN**

Patronato Municipal de Fiestas – Palau de la Festa C/ Rio Sella nº 1.

#### **FORMA DE PRESENTACIÓN**

##### **Deberá acompañarse:**

Solicitud mediante el ANEXO I, debidamente suscrito que, en el caso de infantiles, deberá incluir la autorización suscrita por los dos padres.

En sobre cerrado se incluirá obligatoriamente:

- a) ANEXO II, Candidatura.
- b) ANEXO III, Autorización en materia de protección de datos.
- c) ANEXO IV. Apoyo a la candidatura
- d) Tres fotografías de 12x15 o similar, que no es necesario que sean de estudio, en la que una sera de cuerpo entero vestida de castellonera sin banda, otra de labrador y la tercera de libre elección. En formato papel y en formato digital.(USB)
- e) Certificado de empadronamiento.

#### **REQUISITOS PARA LA PRESENTACIÓN**

Reina de las Fiestas o Dama de la Ciudad





(majors): Qualsevol dona que el dia de la presentació de la sol·licitud, tinga entre 18 anys i 35 anys, siga veïna de Castelló de la Plana (empadronada en el municipi); estiga o haja estat vinculada a les Festes i haja exercit el càrrec de Madrina de Gaiata.

Reina de les Festes o Dama de la Ciutat (infantils): Qualsevol xiqueta que el dia de l'elecció siga veïna de Castelló de la Plana (empadronada en el municipi), que en el moment de la elecció tinga entre 8 i 11 anys i que estiga o haja estat vinculada a les Festes, i haja exercit el càrrec de Madrina de Gaiata.

(mayores): Cualquier mujer que el día de la presentación de la solicitud, tenga entre 18 años y 35 años, sea vecina de Castelló de la Plana (empadronada en el municipio); esté o haya estado vinculada a las Fiestas y haya desempeñado el cargo de Madrina de Gaiata.

Reina de las Fiestas o Dama de la Ciudad (infantiles): Cualquier niña que el día de la elección sea vecina de Castelló de la Plana (empadronada en el municipio), que, en el momento de la elección, tenga entre 8 y 11 años y que esté o haya estado vinculada a las Fiestas, y haya desempeñado el cargo de Madrina de Gaiata.

La Presidenta del Patronat

Noelia Selma Andreu

(DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT EN LA DATA INDICADA AL  
MARGE)

